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III. redni letni občni zbor
Udruženja kurjačev drž. žel. kraljevine

SHS Oblastne Uprave v Ljubljani.
Na dan 10. maja se je vršil v Ljublani 

naš tretji letni občni zbor. Na dnevnem 
redu so bile sledeče točke: 1. poročilo,
predsednika, 2. poročilo tajnika, 3. poro
čilo nadzorstvenega odbora, 5. volitev no
vega odbora, 6. samostojni predlogi in 
7. slučajnosti.

Kazven podružnice Čakovec so bile 
na občnem zboru po svojih delegatih za
stopane vse krajevne podružnice. Od 
Oblastne uprave Zagreb sta prišla tovari
ša Tičar in Dojčič, iz Sarajeva tovariši: 
Vujičič, Lalič in Marjanovič, iz Subotice 
tov. Kujundžič in Istineš, od filiale Skop
lje sta bila navzoča tov.: Đordevič in Če- 
domir. Navzočih je tudi lepo število tova
rišev iz Ljubljane.

Pri otvoritvi občnega zbora se tov. 
predsednik v kratkih besedah spomni te- 
komi leta umrlih članov, kojih spomin po
časte navzoči z vstajanjem in s klici: 
Slava jim.«

Po prečitanju zapisnika zadnjega obč
nega zbora, ki se soglasno odobri, poda 
tov. predsednik svoje poročilo. Uvodoma 
omenja z obžalovanjem, da na občnem 
zboru ni zastopana Centrala, dasi bi bila 
njena dolžnost, da se po svojem zastopni
ku udeleži občnih zborov vseh Oblastnih 
uprav in da se na teh občnih zborih poda 
poročilo o svojem delu tekom leta. Po
zdravi vse delegate i z podružnic Oblastne 
uprave in se vsem navzočim zahvali za 
obilno udeležbo.

Potem poroča o delu Oblastne uprave 
v minulem letu. Omenja, da se bo iz taj
niškega poročila razvidelo, koliko prostega 
časa je bilo treba žrtvovati za delo v dru
štvu. za razne intervencije, za potovanja 
v društvene namen. Opustila se ni niti ena 
intervencija, ki je bila upravnemu odboru 
poverjena od podružnic, skrbel je, da so

se vse poverjene mu naloge čimprej rešile. 
Mnogo posla mu je 'tekom leta povzročilo 
vprašanje oblek, vprašanje nastavitve ne- 
nastavljenih tovarišev in druge zahteve, ki 
se tičejo naše kategorije. Omenja, da je 
imelo društvo uspeh zlasti v vprašanju 
nastavitve nenastavljenih kurjačev in pri
pominja, da je moral poseči tudi v poslo
vanje Centrale, ki ni vedno najboljše funk
cionirala.

Tajniško poročilo je podal tov. Rus. 
Omenja, da so tekom poslovnega leta 
umrli trije tovariši in sicer: Mihael Kle
menčič, Ljubljana I, umrl 6. IX. 1926, 
Ivan Omahen, nadkurjač Ljubljana I, 
umrl 7. IX. 1926 in Anton Florenin, Jese
nice, umrl 5. У. 1927. Tekom leta so umrle 
tudi tri soproge naših tovarišev. Omenjeni 
so bili vsi. društveno pokopani in se je nji
hovim svojcem izplačala pripadajoča po
smrtnina. Dalje poroča, da je bila pode
ljena osemnajstim tovarišem, ki so se na
hajali v bolezni, bolniška podpora. Giba
nje članstva: naša obl. upr. šteje sedaj 309 
rednih članov, tekom leta smo izgubili 43 
članov,' od teh so bili 3 odpuščeni iz služ
be, 3 so umrli, upokojenih je bilo 16, ostali 
so prijavili svoj izstop iz društva, nekateri 
med njimi zato, ker ne vršijo več kurjaške 
službe in je postalo torej naše društvo za 
nje brezpomembno. Nekateri še niso vr
nili društvenih izkaznic in so sedaj ponov
no zaprosili za pristop v naše društvo. Ra
zumljivo je, da bodo morali ti člani porav
nati zaostalo članarino, sicer se jih bo 
sprejelo na novo. Odbor je med letom iz
ključil člana Hvastjo iz kurilnice Lj. I. — 
Tekom leta se je vršilo 40 rednih sej. 
Vkljub obilni službi poedinih odbornikov 
je bil upravni odbor na mestu in se je za
vedal svoje dolžnosti. Izvzeti so samo ne
kateri, ki niso izvrševali svoje dolžnosti, 
za katero so bili izvoljeni. — Naša Oblast
na uprava se je po svojih delegatih ude
ležila občnih zborov poedinih O. U. in si
cer v Subotici, Zagrebu in Sarajevu. —

Pri poedinih podružnicah so se vršili se
stanki, ki se jih je tudi udeležila O. U. po 
svojih delegatih. Takih sestankov je bilo: 
v Mariboru 4, v Novem mestu 2. Naša O. 
U. se je udeležila tudi treh konferenc skli
canih po raznih strokovnih organizacijah. 
Kongres našega udruženja se je vršil v 
Beogradu 16. VIL 1926. — Osebnih posre
dovanj društvenih funkcionarjev se je iz
vršilo na raznih mestih: pri ljubi j. direk
ciji 20, pri gener. direkciji 3, na ministr. 
saobračaja 3, pri državnem svetu 1. V tem 
številu niso zapopadene mnogobrojne in
tervencije po raznih kurilnicah. — Pisem
ski promet: poslanih 299, došlih 279, sku
paj 571; med odposlanimi dopisi so vštete 
tudi vloge na razna merodajna mesta. — 
V teh suhoparnih podatkih je vsebovano 
vse delo upravnega odbora med letom, iz 
njih izhaja, da se je upravni odbor potru
dil, da vkljub službeni prezaposlenosti 
svojih članov izvrši svojo društveno dolž
nost. Pri tej priliki omenja težkoče pri 
delu v naši organizaciji. Naši nasprotniki 
so napeli vse sile, da bi nam škodovali 
pri našem delu. Razni politični eksponenti 
so poskušali med našimi člani različna 
razdiralna sredstva z namenom, da bi 
našo organizacijo razkropili in da bi kur
jači ostali brez organizacije, kot so bili 
nekdaj. Ugotavlja pa, da se je naše član
stvo zavedalo, da naše društvo dela na po
štenem strokovnem polju in da si le mi 
sami moramo priboriti svoje pravice, pa 
ni nasedlo raznim vabam. H koncu opomi
nja tovariše, naj korakajo naprej po začr
tani poti. — Tajnikovo poročilo se je vzelo 
z odobravanjem na znanje.

Nato poda tov. Sbašnik blagajniško 
poročilo. Pojasni občnemu zboru, da velja 
bilanca za kalendrsko leto od 1. L 1926 do 
31. XII. 1926. Iz bilance izhaja, da je bilo 
v tej dobi dohodkov: saldo iz prejšnjega
leta 10.472.15, članarina in pristopnina
52.294.76, darila 1350.— tiskovni sklad 
627.—, vrnjen denar (Zagreb-Beograd)



Stran 2. »STROJNI KURJAČ« Štev. 6.

4221.75.—; skupaj dohodkov brez salda 
58.493.51 Din; vsa aktiva s saldom vred 
68.965.66 Din. — Izdatki: časopis 19.928.77, 
posmrtnine 7910.—, bol. podpore 8005.—, 
plače 7200.—, dnevnice 8449.50, inventar 
125.— pis. potrebščine, poštnina in časo
pis 2979.94, stanarina 600.—, kurjava in 
čiščenje 438.25, Osrednji odbor za zavaro
vanje delavcev 214.80, provizija 379.—, 
venci 470.—, Beograd 547.22; skupaj iz
datkov 57.247.48, saldo 31. XII. 1926 
11.718.18, suma 68.965.66.— Na željo bla
gajnika se izvoli poseben odbor izmed de
legatov iz podružnic, da pregleda blagaj
niške knjige. To delo izvršijo tov. Fistrič, 
Babič in Ahačič s predsednikom nadz. od
bora. (Dalje prih.)

III. редовна годишња 
гллвна скупштина

Удружења ложача држ. жел. краљевине 
СХС Обласне Управе у Љубљани.

(Доносимо овај извештај на молбу наших 
другова из јужних Обласних Уирава, 
који су учествовали на љубљанској глав- 
ној скупштини и том ириликом изјавили. 
да he овај извештај занимати не само њих 

него и остале њихове другове.)
Ha дан 10. маја одржана je у Љуб- 

љани наша трећа редовита главпа скуп- 
штина. Ha дневном реду налазиле су се 
следеће тачке: 1. Нзвештај педседника, 2. 
извештај секретара, 3. извештај благајни- 
ка, 4. извештај надзорног одбора, 5. би- 
рање новог одбора, (i. самостални пре- 
длози и 7. евентуалије.

Ha главној скупштшш заступане су 
сем иодружнице Чаковец све месне но- 

, дружпнце no својим делегатима. Од 
Обласне Управе Загреб дошли су дру- 
гови Тичар и Дојчић. из Сарајева Вујк 
чић, Лалић n Марјановић, из Суботице 
другови Кујунђић и Истенеш од фили- 
але Скопље стигли су другови Ђорђевић 
и Чедомир. Присутни су у лепом број\ 
и другови из ЈБубљане.

Након отварања главне скупштине 
председник у неколико рећи спомене 
смрт другова који су ирош.те године 
умрли n којих успомене присутни поча- 
сте са устајањем и са покличима „слава 
им“.

Прочита се записник иоследље глав- 
не сгсупштине те се прима. Ha то пред- 
седнш; подаје свој извештај. Најпре uo- 
миње ca сажаљењем да није на г.тавно,] 
скупштини заступана наша Централа. 
којој би била дужност, да преко својег 
делегата учествује у главним скупштк- 
нама свију Обласних Управа те да на 
тнм г.тавшш скупштинама извештава

друговс о свом раду. Зоздравља деле- 
i'aie из нодружнида Обласне Управе н 
ове присутне другове.

Затим извештава о раду Обласне 
Управе у прошлој години. Напомиње, да 
ће другови из извештаја секретара до- 
знати, колико je требало жртвовати сло- 
бодног. времена за рад у удружењу, за 
разне интервенције, за путоваља у сврхе 
удружења. Остављена није ни једна ин- 
тервенција коју су управном одбору iro-, 
вериле иодружнице, старао се je, да су 
биле све поверене му задаће што пре 
решене. Много посла поузроковало му je 
у току године иитање одела, иитање регу- 
лисања нерегулисаних другова и други 
захтеви који се наносе на нашу катего- 
рију. Напомиње, да је .удружење постигло 
успех нарочито у погледу регулисања 
нерегулисаних ложача и доставља да je 
морао дирати и у пословање Централе, 
која није ув(ч; најбоље функционисала.

Извештај секретара поднесе скуп- 
штини друг Рус. Напомиње да су у току 
пословне године иреминули тројица дру- 
гова: Михаел Клемеичич, из ложионице 
Љубљаан i, умро 6! септ. 1926, Иван 
Омахен, надложач Љубљана 1, умро 7.

. септ. 1926 и Антон Флоренин, из ложио- 
не Јесенице, умро б. маја 1927. У истом 
времену умрле су и три суируге наших 
другова. Напоменути бшш су сахрањени 
о друштвеном трошку те се љиховим iipe- 
.сталима исплатила прииадајућа иосмрт 
чина. Даље извештава, да je била нака- 
;ана осамнаесторици другова. који су 
;уже времена боловали, болесничка пот- 
чора. Стање чланства: наша Обл. Уирава 
чма сада 309 редовитих чланова, у току 
године изгубисмо 43 чланова: од ових
тројица су отиуштенв вз службе, тројк 
ца су умрли, пензионисаних je 16, остали 
иступили су из Удружења. некоји изме- 
ђу ових због тога, јер не врше више ло- 
жачку службу na je тиме постало наше 
Удружење за ње беспредметно. Неколико 
тих бивших чланова нису још вратили 
легитимације na су сада поновно замо- 

или. да их се прими у Удружење, Ра- 
зуме се, да he требати ти чланови да на- 
докладе заосталу члаПарину. иначе биће. 
гримани na ново. Одбор je искључио чла- 
na Хвастја из ложионице Љубљаан I. — 
У току године одржано je 40 седпица. 
упркоз обилатој служби појединих од- 
борника био je управпи одбор na свом 
месту и свестан своје дужности изузев- 
неколико чланова- који нису испуњавалп 
с.воју дужност за коју су били бирани. 
Hama 'Обласна Управа учествовала je 
преко својих делегата у главним crvu 
штинама поједипих 0. У. и то у Субо-

тици, Загребу и Сарајеву. — Код noje- 
диних подружница одржани су састан- 
ци, у којим je 0. У. тако исто узела уче- 
шћа преко својих делегата. Такви су 
састанци били: у Марибору 4. у Новом 
месту 2. Наша 0. У. учествовала je та- 
коће у три конференције, које су сазвале 
разне стручне организације. Конгрео на- 
шег Удружења вршио се у Београду 16. 
јула 1926. — Личних интервендпја дру- 
штвених функционера извршено je код 
разних надлештава: код љубљансЕе ди- 
рекције 20. код Ген. дирекције 3. код 
Министарства Саобраћаја з, код Држав- 
ног Савета i. Овде нису узете у обзир 
многобројне интервенције у разним ло- 
жионицама. — Дописи: нослано 299, до- 
шло 279, укупно 571; међу одасланпм 
дописима налазе се и представке na pas
na меродавна надлештва. — У тим сухо- 
парним подацима садржан je сав рад 
управног одбора преко године. из њих 
произлази, да се je управни одбор но- 
трудио, да изврши своју дужност уз np- 
кос велике запосленссти евојих чланова. 
гГом прпликом напомиње потешкоће при 
раду у нашој организацији. Haura про- 
тивници наиели су све снаге, да би нам 
при нашем раду нашкодили. Разни ne- 
литички експоненти употребили су код 
наших чланова разна разорна средства 
у намери. да on нашу оргатптзатшју раз- 
били те да би ложачи остали без органп- 
задије као што су некада били. Конста- 
тује пак, да су били паши чланови 
убеђени о поштеном раду namer Удру- 
жења na стручном пољу те да cn може- 
мо само ми извојштвти nama права. Ha 
гонду позива другове. да остаиу на за- 
цртаном правиу. — Извештај секретара. 
прима се са одобравањем.

Затим прочита друг Сбашник бла- 
гајнички извештај. Објасни скупштини. 
да важи биланца за календарску годину 
од 1. ‘аи. 1926 до 31. дег. 1926. Из билан- 
це произлази, да je било у том времену 
прихода: салдо je из прошле године
Ј0.472.15. улог чланова и приступнина
52.294.76. ПОКЛОНИ 1.350.—. прилози за
лист 627.— враћен повац (Загреб—Бес 
град) 4.221.75: укупно ириходи без еал- 
да 58,493.51 Дин: сва актива заједпо са 
салдом 68.965.66 Дин. — Расходи: лист
19.928.77, посмртнине 7.910. — Бол. пот- 
поре 8005.—, плате 7.200.—, диурне
8.449.50. инвентар 125.—. канделаријскп 
трошкови. поштарина и лист 2.979.94, ста- 
нарина 600.—, гријање и чишћење 438.25. 
осред. уред за осиг. радника 214.80, про- 
визија 379.—, венпи 470.—. Београд 
547.22: укупнп расходп 57.247.48. салдо 
31. дед. 1926 и.718.18. свега 68.965.66.— .
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Ha жељу благајника изабере ce између 
делегата лз иодружница карочит одбор. 
који he контролисати благајничке књиге. 

/Гај посао изврше другови Фистрнч. Uči
onu и Ахачич заједно са председником 
надзорног одбсра. (Наставиће ce.)

Glavna skupština 
Oblasne Uprave Zagreb

Dne 4. maja održana je u Zagrebu u 
društvenim prostorijama Paromlinska ce
sta br. 3 druga godišnja glavna skupština 
zagrebačke Oblastne Uprave. Prisutni su 
bili predsednik Centralne Uprave iz Beo
grada M. Nikolič, iz Ljubljane su stigli dru
govi Mohorčič Ivan i Toplak Martin, a za
stupane su bile po delegatima gotovo sve 

,podružnice iz Oblastne Uprave Zagreb.
Na skupštini je učestvovao i lijep broj 

drugova iz Zagreba.
U 9 sati otvori predsednik Mlakar 

skupštinu, riječ uzima predsednik Cen
tralne Uprave, koji u svom govoru između 
ostaloga izvještava, da će biti ložači regu- 
lisani u kategorije prema kvalifikacijama.

Iz tajniškog izvještaja, koji je pročitao 
tajnik Janežič, donosimo: U godini 1926 
održano je 15 redovitih i 5 vanrednih sed- 
nica. Izvršeno je 43 ličnih intervencija i to: 
na direkciji 22, u lcžionici Zagreb 8, u 
Karlovcu 1, u Osijeku 1, u Splitu 4, u Nov
ski 2, u Vinkovcima 1, u Šibeniku 1, u 
Sisku 2 i u Gračcu 1. Stiglo je svega 262 
dopisa, poslano je 355 dopisa i to: Centrali 
u Beograd do 40, Oblasnoj Upravi Ljub
ljana 40, Sarajevo 3, Subotica 1, podružni
cama 207, raznim 31, direkciji 33.

Blagajniški izvještaj za godinu 1926 
čita blagajnik Planinčić: Primici iznosili
su: donos salda 3.483.50, članarina
63.428.50, pristupniina 420.—, biljegovine 
247.— dobrot, prinosi 55.—; ukupno 
67.634.— Din. Izdaci: Za stanarinu 7.050.— 
za posmrtnimi 8.069, za boln. potpore
5.162.50, za kane. silu 11.450.—, za putni 
trošak 2.831.—, za kane. potreb. 8.724.25 
(u tu je sumu unesen izdatak za pisaći 

rStroj), za vijenac 200.—, za 30% Centrali
17.539.25, saldo 6.608.--. ukupno 67.634.— 
dinara.

Nadzorni odbor izvještava, da je na
đeno sve u redu, pa se za tim prelazi na 
Izbor novog upravnog odbora. Predsedni
kom je izabran drug Ptičar, prvim pot- 
Predsednikom drug Uraić a drugim potpr. 
drug Kroflin; I. tajnik drug Dojčić, II. taj
nik drug Brukec; I. blagajnik drug Pla
ninčić, II. blagajnik drug Serežin; izabrani 
Su još i slijedeći drugovi u odbor: Mance 
posipi, Hlapčić Matija, Vučenić Julio, Bil
jar Maks, Mravi ja August, Pešić Dobroslav, 
'Rozencvet Alojz — zamjenici: Sabljić Vje-

Iioslav, Jankovič Josip, Petrić Stjepan, Za
dravec Stjepan, Perne Alojz, Bresničar 
Stjepan, Novakovič Ilija. — U nadzorni 
odbor izabrani su drugovi: Ceglec, Belo- 
šić, Jedinak, Jakšić, Vrzić i Klobučar.

Kod eventualija stvorjeno je nekoliko 
važnih zaključaka, cd kojih napominjemo: 
Ukine se posmrtnina za djecu, jer zbog fi
nancijskih neprilika drugog izlaza nema. 
Prijedlog, da se regulisanim drugovima 
ukine bolnička potpora ne prima se, na
suprot usvojen je prijedlog, da se boln. pot
pora isplaćuje kao do sada, budući da svi 
članovi plaćaju jednak članski ulog, pa 
prema tome moraju imati i jednako pravo. 
Stvori se dalje zakjlučak, da se isplati 
potpora svakom članu, koji je bio bolestan 
neprekidno 40 dana, u svoti, koju odredi 
upravni odbor. Usvoji se i prijedlog, da 
se putni trošak delgatima smanji cd 150.— 
na 50.— dinara za 12 sati te na 100.— Din 
za 24 sati, a onoim, koji noći, da se isplati 
još 40.— Din za noć. Blagajniku se daje 
punomoć, da isplati posmrtnimi za člana 
i članove porodice. Zaključi se, da uzmu 
učešća u godišnjoj skupštini Centrale i de
legati iz većih podružnica. Odredi se po 
'eđan delegat iz Osijeka i Srp. Moravica 
i to na trošak Oblasne Uprave. Primaju se 
još nekoji prijedlozi glede intervencija i 
pošto se nitko više ne javlja za riječ za
ključi predsednik Mlakar nakon pozdrava 
skupštinu u 17 sati.

Po občnem zboru
Naš letošnji občni zbor je bil že tretji 

od ustanovitve našega društva, in na njem 
se je mogel vsakdo prepričati, kako veliko 
zaupanje gojilo kurjači do svoje organiza
cije. Naši občni zJbori se vršijo maja me
seca vsakega leta, to je onega meseca, ko 
se vsa narava probuja k novemu življenju, 
lako smo tudi mi 10. maja na novo poživeli 
naše društvo in mu dali novih impulzov za 
nadaljnje delo.

V zadnji številki našega lista smo po
vedali, na kaki podlagi smo ustanovili na
še društvo in kaka je naša smer. Naše de
lo ni za javnost nobena tajnost, kakor dru
gim, gre tudi nam v prvi vrsti za dosego 
naših upravičenih zahtev. Mi vemo, da je 
izpolnitev naših zahtev odvisna od polit, 
strank, kakor tudi da zivisijo od njih sedaj 
obstoječi predpisi in zakoni in njih even- 
tuelna sprememiba. Zato je dolžnost naših 
tovarišev, da ne kontrolirajo samo tistih, 
ki od strani društva delajo za zboljšanje 
našega položaja, temveč da motrijo tudi ti
ste, ki o tem odločujejo. Tako bodo naši 
tovariši vedno na čistem, kdo dela za nas 
in kdo ne, kajti s samimi obljubami se ne 
moremo večno zadovoljiti, hočemo videti 
tudi dejanja.

Saj naše zahteve so bile že itak vedno 
tako minimalne, da bi jim lahko vsakdo 
mirne vesti ustregel. Pri tem smo se dr
žali vedno dokaj rezervirano, ker vemo, 
da državni aparat ne funkcionira tako, ka
kor bi si mi vsi želeli. Vendar pa ne more 
ostati položaj vedno tak, da bi se pustile 
naše zahteve trajno ra mrtvi točki. Mi ži
vimo v dnevnih razmerah, kaka bo naša 
bodočnost, o tem je težko govoriti.

Zato smo morali obrniti svojo pozor
nost k drugim, kaj oni o tem mislijo. Tako 
čitamo v nekem strokovnem časopisu, da 
nam preti gospodarski polom. To vpraša
nje je za našo bodočnost najbolj važno. 
Sicer se tam opozarja ,da lok, če je prena
pet, poči. Mi nismo za to, da bi kaj pokalo, 
ne bomo pa dopustili, da bi se morda nam 
krajšale naše pravice. Radi takih in podob
nih vesti so začeli tudi člani drugih orga
nizacij nekaj premišljevati. Zadnja leta so 
si železničarji ustanovili razne kategorij- 
ske organizacije v zaščito interesov svojih 
strok; če nam pa res preti gospodarski 
polom, potem za nas ni več glavno vpraša
nje strokovno vprašanje, ker je strokovna 
eksistenca železničarjev že itak uničena, 
saj se nam vsak čas servirajo predpisi, ki 
se ustvarjajo brez sodelovanja strokovnih 
organizacij. Svojo pozornost bomo morali 
v veliko večji meri posvečati vprašanjem 
zgolj gospodarskega značaja.

Mi kurjači nismo imeli še nikoli no
bene spoštovanje vzbujajoče eksistence, 
vendar smo bili veseli, če so jo drugi ime
li, in nismo jim je zavidali. Danes pa nas 
vse brezobzirno kaznujejo. Imeli smo si
cer že nekaj skupnih sestankov z drugimi 
kategorijskimi organizacijami v obrambo 
skupnih gospodarskih vprašanj, vendar pa 
nismo prišli iz raznih razlogov do nobene
ga pravega zaključka; drugega tudi ni bilo 
pričakovati. Dasi se ne da že v naprej reči, 
koliko uspeha bi imelo skupno delo, smo 
vendar prepričani, da je treba taka priza
devanja z vsemi močmi nadaljevati in jih 
iskreno podpreti.

Iz Udruženja
II. К0НГРЕС

Удружења ложача држ. железница кра- 
~ ' вине СХС вршиће ce у Београду ■>. 

јула о. г.

Дневни ред:

1. Полагање рачуна Дентрале.
2. Извештај надзорног одбора.
3. Разрешница етаре Унраве n бира- 

iie нове Управе.
4. Евентуалија.



Stran 4. »STROJNI KURJAČ« Štev. 6.

H. kongres
Udruženja kurjačev drž. žel. kralj. SHS se

bo vršil v Beogradu 5. julija t. 1.
Dnevni red:

1. Poročilo Centrale.
2. Poročilo nadzorstvenega odbora.
3. Razrešenje stare uprave in volitev 

nove uprave.
4. Slučajnosti.

11. kongres
Udruženja ložača državnih željeznica kra
ljevine SHS vršit će se u Beogradu 5. srp- 

nja o. g.
Dnevni red:

1. Izvještaj Centrale.
2. Izvještaj nadzornog odbora.
3. Razrešnica stare Uprave i biranje 

nove Uprave.
4. Eventualija.

Na zadnjem obenem zboru se je med 
drugim sklenilo, da se vršijo naše seje 
dvakrat na mesec, vsak prvi in drugi če
trtek. V nujnih slučajih se bodo sklicale 
poedine odbornike kakor tudi člane iz ku- 
poedine odbornike kakov tudi člane iz ku
rilnice Ljubljana I in Ljubljana II s pozi
vom, da ne zanemarjajo svojih društvenih 
dolžnosti in da pesečajo v polnem številu 
naše redne seje. Zlasti opozarjamo, da 
ostane še nadalje v veljavi običaj, da pri
dejo prvi četrtelv v mesecu na seje tudi 
zaupniki odnosno člani iz zunanjih po
družnic. Upamo, da bodo člani in odbor
niki to naše opozorilo upoštevali in se po 
njem ravnali!

Žrtev poklica
Dne 8. maja smo na Jesenicah spre

mili na poti k večnemu počitku našega to
variša Antena Florenina. Pogreb je bil za 
tamkajšnje prilike naravnost veličasten in 
je zgovorno pričal o priljubljenosti pokoj
nega med svojimi znanci in tovariši kakor 
tudi med širokimi sloji ondetnega prebi
valstva. Že v zgodnjih popoldanskih urah 
so se začele zbirati množice iz bližnjih in 
daljnih krajev, da mu izkažejo poslednjo 
čast. Zbralo se je veliko število njegovih 
tovarišev-kurjačev, ključavničarjev in tudi 
drugih gspodov iz jeseniške kurilnice. Vsa 
čast tudi vodji jeseniške kurilnice g. Tumi 
za njegovo požrtvovalnost ob priliki po
greba.

Tovariš Florenin se je 5. maja poslovil 
zdrav in vesel od svoje ljubljene družine 
in odšel v svojo naporno službo. Toda ni 
se več vrnil zdrav in vesel, mrtvega so pri
nesli v naročje njegove družine. Zahotelo 
se je neisprosni smrti žrtve, pa je poslala 
svojo deklo nesrečo-nezgodo in nam ga iz

trgala sredi dela, veselega in zdravega, po 
življenju koprnečega, v cvetu mladosti. 
Raznesla se je pretresljiva vest, razglašal 
jo je brzojav, prinesli so jo časopisi in sc 
tako razširila med široki krog njegovih 
znancev. Zakaj tovariš Florenin je bil znan 
po svoji delavnosti in agilnosti v širših 
slojih javnosti,, pa je \sakega nemilo dii- 
nila ta nesrečna vest.

Ponesli smo ga med turobnimi zvoki 
godbe jeseniškega Sokola k njegovemu 
večnemu domu. Pevsko druDtvo »Sloga 
mu je zapelo žalostinke, a ob odprtem gro
bu se je v imenu Udruženja kurjačev po
slovil od pokojnika, ki je bil sam med 
utemeljitelji našega pokreta, tov. Bakšič 
z v srce segajočimi besedami. Ko so spu
ščali krsto v grob, so mu otožno zapiskale 
lokomotive z jeseniške postaje v zadnji 
pozdrav...

Dragi naš Tone, preselil si se v lepše 
kraje, nego so naši. Privoščimo ti to srečo, 
žalujemo pa nad tvojim odhodom. Mnogo 
si pretrpel v svoji službi, pa vse si mirno 
prenašal v nadi, da boš s svojim trpljenjem 
priboril lepšo bodočnost sebi in svoji dru
žini. Usoda ti ni bila mila, v najlepši dobi 
tvoje mladosti te je iztrgala' neusmiljena 
smrt iz naročja tvoje družine. Mi pa sme 
izgubili tovariša; ki je neumorno in ne
ustrašeno delal za svoj poklic. Zagrnila te 
je črna zemlja in praznota je ostala okoli 
nas. Tvoje delo je prenehalo, vsi tvoji lepi 
načrti za boljšo bodočnost bodo ostali ne
izpolnjeni, kajti ti si našel svoj zadnji po
čitek. Zapustili smo tvoj grob, s cvetjem 
posut in z venci obložen. Glej, uvelo bo 
cvetje na tvojem grobu, ali tvoj spomin 
ostane med nami v vsej svoji svetlosti. Naj 
ti bo lahka zemljica in v miru počivaj, ne 
pozabi na nas v svojem novem kraljestvu.

Pevskemu društvu »Sloga« in jeseni 
ški sokolski godbi, ki sta sodelovali pri 
pogrebu, dasi pokojnik ni bil njun član. 
v imenu našega društva vse priznanje in 
najlepša hvala.

*}* Tone Žužek
V četrtek 26. t m. na praznik Vnebe- 

vheda se je pozno v noč povrnil iz službe, 
naslednjega jutra je bil že mrtev. Kar ne
nadoma se mu je utrgala nit življenja, brez 
bolezni, brez vsakih znamenj, ki bi kazale 
na bližajoči se konec. Lahko bi skoraj re
kli, da je do zadnjega diha zvesto izpol- 
ševal svoje službene dolžnosti.

Ostavlja vdovo in petero nepreskrb
ljenih ctrok. Rodom Dolenjec, je prebil 
svoja mladostna leta v železniški službi na 
Primorskem, kamor so tako radi prihajali 
mladi ljudje iz vseh slovenskih pokrajin. 
Po nesrečni rešitvi primorskega vprašanja 
se je spet vrnil, kot nešteti drugi, v svojo

svobodno domovino, kjer je pridno in vest
no opravljal svojo naporno službo. Bil nam 
je tih in miren tovariš, ki ni nikoli silii 
v ospredje, ki pa se je vkljub temu zave
dal, kaj mu veleva dolžnost, in ki je to 
svojo dolžnost zvesto izpolnjeval. Bil je 
svoji družini skrben oče, vendar če ni zmo
gel vsega, kakor bi bil hotel, ni bil kriv 
sam, temveč naše žalostne socialne prilike, 
ki jih baš naš stan tako bridko občuti. Pri 
zadnjih imenovanjih je bil tudi vpoštevan 
in se je tega neizmerno veselil. Nažalost 
mu ni bilo dano-, da bi še dolgo užival sa
dove svojih naporov, bridka smrt ga je re
šila vsega, kar nam more življenje nuditi.

V krogu svojih tovarišev je bil zelo 
priljubljen, ker je bil odkrit človek in za
baven družabnik. Njegovi tovariši ga bodo 
ohranili še dolgo v spominu.

Naj ti bo, dragi Tone, lahka domača 
zemljica!

ZAHVALE.
Nižje podpisani se najtopleje zahva

ljujem Udruženju kurjačev za ob priliki 
smrti moje soproge Angele Lang podeljeno 
mi posmrtnino v znesku 1500.— Din. Na-; 
dalje se zahvaljujem vsem) onim tovarišem, j 
ki so jo spremili na peti k večnemu počit
ku. Zahvaljujem se tudi upravnemu odbo
ru Udruženja za meni in ostali moji dru
žini izraženo sožalje.

Lang Anton, str. kurjač v Mariboru.

Podpisani se najiskrenejše zahvaljur 
iem Udruženju kurjačev, Oblastni upravi 
v Ljubljani za v moji bolezni nakazano mi 
podporo v znesku 300.— Din. Še enkrat
najlepša hvala!

Maribor, 20. V. 1927.
Kartol Ivan, str. kurjač.

Izdaje Udruženje ložača drž. žel. kraljevne SHS u Beogradu. Tiska tiskarna Makso Hrovatin-


